



Catholics United to Protect and Support Women, Children, and Families

No on Proposition 1

Every human life, including unborn human life, is unique and unrepeatable, a person with inherent dignity and an eternal destiny. The intentional taking of any innocent human life is a grave moral evil, and people of faith and goodwill have an obligation to protect human life and oppose all attacks against human life and dignity. In CA this year, voters are faced with a choice to keep abortion law in our state as it is or to vote in favor of a new constitutional amendment that would permanently expand and vastly increase abortions in our state, without doing anything to give vulnerable women a real choice.

While we pray and work for the day when every human life, born and unborn, will be protected in law and welcomed in life, today we work to defeat this ballot initiative. To that end, we offer the following talking points that will unite people across California to oppose this extreme initiative.

Sadly, California already has some of the most permissive abortion policies in the nation. Our law allows abortion for any reason up to viability (around 24 weeks of pregnancy) and late-term abortion to protect the life or health of the mother. Recent court decisions do not change that reality in California.

This year, our governor and legislative leaders have vowed to make California an “abortion sanctuary.” They are making good on their promise through 20 bills expanding access to abortion and by allocating \$200 million in the state budget to pay for abortions for women in California and those seeking abortion from out of state.

The California Legislature put **Proposition 1** on the November ballot — an extreme proposal that, if approved by voters, would over-ride current law and **will permanently allow taxpayer-funded late-term abortions without limit.**



Catholics United to Protect and Support Women, Children, and Families

No on Proposition 1

Proposition 1 would remove current reasonable limits on late-term abortion and enshrine an “abortion sanctuary” in California. Proposition 1 is unnecessary to protect women’s health or their reproductive freedom.

A “no” vote on Proposition 1 keeps existing California law on abortion the way it is now.

Recent polling shows there is much common ground among voters in California on the abortion issue. Most voters oppose taxpayer-funded abortions and support reasonable limits on late-term abortions. A full 70% of California voters believe human life begins at viability or conception.

1. Most California Voters Oppose Late-Term Abortions

A significant majority of California voters oppose late-term abortions and understand that there should be reasonable limits such as we have now. Prop 1 destroys these limits and will permit unrestricted abortion for any reason at any time – even up to the moment of birth. Most voters reject this.

2. Most California Voters Oppose Taxpayer-Funded Abortions

With California taxpayers already facing soaring inflation, sky-high gas prices, and unaffordable housing,¹ most voters oppose taxpayer funding for abortions, especially to pay the expenses for abortion-seekers from other states. The Legislature has already increased abortion funding by \$200 million this year. If Proposition 1 passes, analysts predict that the number of abortion-seekers from other states coming to California could increase by tens of thousands – meaning millions more dollars will be needed.²

3. Most California Voters Believe in Reproductive Equity

Most California voters believe there should be parity and equal access to services for women seeking abortions and those who choose to be mothers. Prop 1 gives top funding priority to abortion seekers at the expense of families who struggle to pay for housing, groceries, gas, safe neighborhoods, healthcare and childcare.

Opposing Proposition 1 makes the most sense for Californians.

Learn more about how to get involved below.

www.NoProposition1.com





Católicos Unidos para Proteger y Apoyar a Mujeres, Niños y Familias

No a la Proposición 1

Cada vida humana, incluso la vida humana por nacer, es original e irrepetible, una persona con dignidad inherente y un destino eterno. Por eso, la terminación intencional de una vida humana inocente es un delito grave contra la ley moral y las personas de fe y de buena voluntad tienen la obligación de proteger la vida humana y oponerse a cualquier ataque contra la vida y dignidad humana. En California este año, los votantes tendrán la opción de mantener la ley del aborto en nuestro estado tal como está o votar a favor de una nueva enmienda constitucional que expandiría permanentemente y aumentaría enormemente los abortos en nuestro estado, sin hacer nada para dar a las mujeres vulnerables una verdadera opción.

Mientras rezamos y trabajamos para que llegue el día en que toda vida humana, nacida o no, sea protegida por la ley y bienvenida en la vida, hoy nos dedicamos a vencer esta iniciativa electoral. Con ese fin, ofrecemos los siguientes puntos de discusión para unir a todos en California en oposición a esta iniciativa extrema.

Lamentablemente, California ya tiene políticas de aborto entre las más permisivas del país. Nuestra ley permite el aborto por cualquier motivo hasta la viabilidad fetal (cerca de 24 semanas de embarazo) y el aborto tardío para proteger la vida o la salud de la madre. Las decisiones judiciales recientes no cambian esa realidad en California.

Este año, nuestro gobernador y los líderes legislativos prometieron hacer de California un “santuario del aborto”. Elaboraron su promesa con 20 proyectos de ley que amplían el acceso al aborto y asignaron \$200 millones en el presupuesto estatal para pagar abortos para mujeres en California y provenientes de otros estados.

La Legislatura de California presentó la **Proposición 1** en la boleta electoral de noviembre, una propuesta extrema que, si es aprobada por los votantes, anularía la ley actual y **permitiría permanentemente abortos tardíos sin límites, financiados por los contribuyentes.**



Católicos Unidos para Proteger y Apoyar a Mujeres, Niños y Familias

No a la Proposición 1

La Proposición 1 eliminaría los límites razonables actuales sobre el aborto tardío y consagraría un “santuario del aborto” en California. La Proposición 1 es innecesaria para proteger la salud de las mujeres o su libertad reproductiva.

Un voto de “no” a la Proposición 1 mantiene la ley de California existente sobre el aborto como está ahora.

Encuestas recientes muestran que los votantes de California tienen muchos valores en común sobre el tema del aborto. La mayoría de los votantes se oponen a los abortos financiados por los contribuyentes y apoyan límites razonables a los abortos tardíos. Un 70% de los votantes de California creen que la vida humana comienza con la viabilidad o la concepción.

1. La mayoría de los votantes de California se oponen a los abortos tardíos

Una mayoría significativa de votantes en California se opone a los abortos tardíos y entienden que debería haber límites razonables como los que tenemos ahora. La Proposición 1 derriba estos límites y permitirá el aborto sin restricciones por cualquier motivo en cualquier momento, incluso hasta el momento del nacimiento. La mayoría de los votantes rechazan esto.

2. La mayoría de los votantes de California se oponen a los abortos financiados por los contribuyentes

Dado que los contribuyentes de California ya enfrentan una inflación vertiginosa, precios de gasolina altísimos y viviendas inasequibles, la mayoría de los votantes se opone a que los contribuyentes financien los abortos, especialmente para pagar los gastos de las mujeres de otros estados que buscan abortos aquí. La Legislatura ya ha aumentado la financiación del aborto por \$200 millones este año. Si se aprueba la Proposición 1, los analistas predicen que la cantidad de solicitantes de aborto que vienen a California de otros estados podría aumentar en decenas de miles, lo que significa que se necesitarán millones de dólares más.

3. La mayoría de los votantes de California cree en la equidad reproductiva

La mayoría de los votantes de California cree que debería haber equidad e igualdad de acceso a los servicios para las mujeres que buscan abortar y aquellas que eligen ser madres. La Proposición 1 otorga la máxima prioridad de financiación a las personas que buscan abortar a expensas de las familias que luchan por pagar la vivienda, los alimentos, el gas, los vecindarios seguros, la atención médica y el cuidado de los niños.

El oponerse a la Proposición 1 tiene más sentido para los californianos.

¡Únete a nosotros!

